
  

 

LAN OSASUNA 

2019.09.17 KOMITEA 

Beste behin aipatzen dizkizuegu azken komitean 
jorratutako gai garrantzitsuenak: 

 INFEKZIO-GAIXOTASUNAK. Hainbat sarna (hazteri) 
kasu direla eta, infekzio-gaixotasunei buruzko 
protokoloa berraztertu behar dela ohartu gara. 
Prebentzio Zerbitzuak ahalezko kutsatze kasuak posta 
elektroniko baten bidez jakinaraztea ez da onargarria. 

Zerbitzu honen arduradunaren arabera, kutsatze 
arriskua txikia da (azken sarna kasua aipatuz), Osalan 
zein Osasun Zaintza Zerbitzuari konsulta egin eta 
gero. Ostera, honako asmo hau daukate: Osasun 
Zaintza Zerbitzuari esatea horko mediku batek 
hitzaldi batzuk eman ditzala aldizka, langileen 
beldurra –akaso funtsagabekoa?- baretzeko 
xedearekin. 

Nolanahi ere, prebentzio delegatuok azpimarratu 
genuen ez daudela ondo kudeatzen posiblea den 
kutsatzea; batez ere gaixotasun hauek langileengan 
eragiten duten kezka eta alarma kontuan hartuta. 

 OHIZ KANPOKO GARBIKETA. Askotan eskatu du LAB-

ek ordutegi arruntaz kanpoko garbiketa txanda bat, 

batez ere asteburuetako guardia zerbitzuetan, 

gertaera bereziak gauzatzen direnerako. Zuzendariak 

gogoan hartzen duela dio. 

 LEKU FALTA. Zuzendariak helarazten digu leku falta 

arazoa aztertzen ari direla, batez ere artxiboei 

dagokienez. Bilbon konkretuki, arazoak epe motzean 

konponbide zaila daukala dio. 

Sinestezina da: urteak daramatzagu espazioa nahikoa 
ez dela egiaztatzen. Epaitegiak sortzen jarraitzen 
dute, zenbait zerbitzutan urteetan zehar errefortzuak 
daude, inoiz BJB-a ezarri beharko da… eta oraindik ez 
dakite zer egingo duten. Bitartean leporaino dauden 
bulego hauek pairatzen dutenak langileok gara, ez 
dago eskubiderik. 

 KLIMATIZAZIOA. 

o GASTEIZ-ATOTXA: 2019/12/31an obra bukatzea 

espero da. Estalkian dauden makinak aldatuko 

dira; obrak ez du eraginik izango barruko 

hodietan. Bi fasetan egingo da obra, lehenengoan 

hondatuta dauden makinak ordezkatuko dira eta 
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COMITÉ DE 17-09-2019 

Como en otras ocasiones, pasamos a contaros los 
aspectos más interesantes tratados en la reunión. 

 ENFERMEDADES INFECCIOSAS. A raíz de varios casos 
de sarna, estamos comprobando que el protocolo 
sobre enfermedades infecciosas necesita ser 
revisado. No es de recibo que se notifiquen los 
posibles casos de contagio por medio de un correo 
electrónico enviado desde el Servicio de Prevención. 

La responsable de ese servicio dice que el riesgo de 
contagio es bajo (se refiere a la sarna que han sido los 
casos más recientes); que lo han consultado con 
Osalan y con el Servicio de Vigilancia de la salud. No 
obstante, tienen previsto que un médico del Servicio 
de Vigilancia de la Salud imparta periódicamente 
unas charlas con el fin de concienciar y aplacar 
miedos ¿infundados?. Cuando lo veamos 
opinaremos. 

En cualquier caso, las delegadas y delegados de 
prevención insistimos en que no se está tratando 
adecuadamente el posible contagio de unas 
enfermedades que crean mucha alarma. 

 LIMPIEZA EXTRAORDINARIA. En varias ocasiones LAB 

ha solicitado un turno de limpieza fuera del horario 

ordinario -sobre todo en los servicios de guardia en 

fin de semana- cuando haya habido un suceso que así 

lo requiera. La directora dice tomar nota. 

 FALTA DE ESPACIO. Al hilo de otro tema, la directora 
nos comunica que están estudiando el problema, 
sobre todo en lo que respecta a los archivos. Pero, en 
concreto en Bilbao, a corto plazo es de difícil 
solución. 

Es increíble: llevamos años comprobando cómo el 
espacio es insuficiente; se siguen creando órganos; 
en varios servicios existen refuerzos durante años; en 
algún momento habrá que implantar la NOJ... y 
todavía no saben qué van a hacer. Mientras, quienes 
padecemos estas oficinas atiborradas somos el 
personal de a pie, no hay derecho. 

 CLIMATIZACIÓN. 

o GASTEIZ – ATOTXA: se espera terminar la obra a 

fecha 31/12/2019. Se van a cambiar las máquinas 

de la cubierta; la obra no va a afectar a los 



bigarrenean, 2020an, gainontzekoak. 

o GETXO: kontratazio aurreratu dute eta amaitze 

data 2020ko maiatzerako aurreikusten da. 

o IRUN: berriro ere artxiboaren klimatizazioari 

buruz galdetu genuen (baita argiteriari buruz ere) 

eta arduraduna ordezkatzen zuen teknikariak 

gogoan hartu zuen. 

 GASTEIZKO MOKETA. Ez zegoela inongo arriskurik, 

moketa segurua zela... urte askotan entzun behar 

izan ostean, patologia eragile halalezko hori kentzea 

lortu dugu. Bostgarren solairutik hasiko dira: gune 

amankomunetan zoru binilikoa eta azken 

belaunaldiko moketa bulegoetan jarriko dituzte. 

 OSASUN ZERGAITIAK DIRELA ETA LEKUALDATZEA. 

Badira urteak LAB-ek mediku arrazoiengatik postuz 

aldatzea baimentzen duen sistema eskatzen ari dela, 

langile titular eta bitartekoen artean bereizketa 

egingo ez duena. Zuzendariaren hitzetan, lanean ari 

dira, sistema protokolizatzeko asmoz. 

 MOLESTATZEN DUTEN USAINAK/ USAIN 

ARRISKUTSUAK. LAB-ek bere kexa agertu zuen, 

abuztuan Buenos Aires erakineko -5. sotoan 

erabilitako produktu baten usain oso bortitza dela-

eta Prebentzio Zerbitzuak afera nola kudeatu zuen 

ikusita. Holako kasuetarako ekinbide prozedura 

arautu dadila eskatzen dugu. Nahiz eta baieztatzen 

duten osasunerako arriskurik ez dagoela, arduraz 

jokatu behar da premiazkoak ez diren alarmak 

sahiesteko. Bestela, beldurra oso ulergarria da. 

 BILBOKO 1. BIOLENTZIA EPAITEGIA. Urte honetako 

lehenengo hiruhilabetean epaitegi honen langileek 

jokabide desegokien protokoloa irekitzea eskatu 

zuten, epailearen portaera ikertzeko helburuarekin. 

LAB-ek kontu honi buruz galdetu zuen eta 

zuzendariaren erantzuna izan zen BJKN-ak itxitzat 

eman zuela, titularraren lekualdatzea zela eta. Bere 

esanetan Sailak ezin du ezer gehiago egin, hau da, 

nahiz eta zigorgarria den egoeraren bat egon, andre 

hori ondoriorik gabe badoa. 

Sailari exijitu genion gutxienez prozesua bukatzea 
ebazpen baten bitartez. Behin eta berriro LAB 
saiatuta ere, buruzagitzaren batekin arazoak 
dauzkagunean, alferrik ez diete ezer egiten. Honetan 
behintzat, lortu dugu alde egin dezan. 

2019/09/26 

conductos. En una primera fase se sustituirán las 

máquinas averiadas y en la segunda, en 2020, el 

resto. 

o GETXO: está en proceso de contratación 

anticipada y tiene fecha de finalización para 

mayo de 2020. 

o IRUN: Preguntamos nuevamente por la 

climatización del archivo (también por la 

iluminación) y el técnico que sustituía al 

responsable tomó nota. 

 MOQUETA EN GASTEIZ. Después de muchos años de 
tener que oir que no había riesgo de nada, que la 
moqueta era segura, vamos a conseguir que eliminen 
ese posible foco de patologías. Empezarán en la 5ª 
planta colocando en los espacios comunes suelo 
vinílico y en los despachos moqueta de última 
generación. 

 CAMBIO DE PUESTO POR MOTIVO DE SALUD. Desde 

hace años LAB está pidiendo un sistema que permita 

cambiar de puesto de trabajo por causa médica sin 

hacer diferencias entre personal interino y titular. 

Según dijo la directora, están trabajando en 

protocolarizarlo. 

 OLORES MOLESTOS/PELIGROSOS. LAB se quejó de 
cómo se actuó desde el Servicio de Prevención en el 
incidente sufrido en agosto en el edificio de Buenos 
Aires cuando aplicaron un producto de olor muy, muy 
intenso en el sótano -5. Pedimos que se regule el 
procedimiento de actuación en estos casos. Aunque 
aseguren que no hay un peligro para la salud, hay que 
actuar con diligencia para evitar alarmas 
innecesarias. De lo contrario el miedo es más que 
comprensible. 

 VIOLENCIA Nº 1 DE BILBAO. En el primer trimestre 
de este año el personal de este órgano instó la 
apertura del protocolo de conductas inadecuadas con 
el fin de que se investigara la actuación de la 
magistrada. LAB preguntó por este asunto y nos 
constestó la directora que el CGPJ lo había zanjado 
por ser inminente el traslado de la titular. Según ella, 
el departamento no puede hacer nada más; es decir 
que, aunque hubiera alguna actuación punible, esa 
señora se va de rositas. Le exigimos a la dirección, 
como minímo, una resolución que finalizara el 
procedimiento en forma. Por más que lo está 
intentando LAB con varios casos, cuando tenemos 
problemas con alguna jefatura es como darse contra 
un muro. Por lo menos hemos conseguido que se 
vaya. 
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